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2.
Z  życia izb adwokackich

I z b a  b i a ł o s t o c k a

Zgodnie z uchw ałam i NRA z dnia 
14 i 19 czerw ca 1975 r. w  spraw ie 
dostosowania s truk tu ry  sam orządowej 
adw okatury  do zmienionego podziału 
adm inistracyjnego k raju , Białostocka 
Izba A dw okacka objęła swym zasię
giem trzy obecne województwa, tj. 
białostockie, łomżyńskie i suwalskie. 
W ynikiem  tego było w łączenie do Izby 
białostockiej zespołów adw okackich w 
Giżycku i Piszu, wchodzących dotych
czas w  skład Izby olsztyńskiej. Wzrósł 
tym  sam ym  stan  osobowy Izby, który 
na dzień 1.1.1976 r. w ynosił 154 a d 
wokatów , z czego: 121 — zatrudn io 
nych w zespołach, 18 — zatrudnionych 
w charak terze radców  praw nych i 15 
— em erytów  i rencistów. Powyższa 
liczba członków Izby na odbytych w 
lu tym  1976 r. zebraniach zespołów do
konała w yboru 79 delegatów na W al
ne Zgrom adzenie Delegatów Białostoc
kiej Izby Adwokackiej.

Tegoroczne Zgrom adzenie Delegatów 
Izby odbyło się w dniu 30 m aja 1976 r. 
w sali S ądu Wojewódzkiego w B iałym 
stoku.

W obradach udział wzięło 72 dele
gatów  oraz szereg osób zaproszonych. 
M inistra Sprawiedliwości reprezento
w ał prezes Sądu W ojewódzkiego w 
B iałym stoku M arian Koniecko. Ponadto 
obecni byli: przedstaw iciel KW PZPR 
w Białym stoku kierow nik W ydziału 
A dm inistracyjnego Zdzisław Rybicki, 
pracow nik W ydziału A dm inistracy jne
go KW PZPR  Alicja M arczuk, sek re
tarz K om itetu  W ojewódzkiego w  Łom 
ży M arian  Mieczkowski, sekretarz W o
jewódzkiego K om itetu ZSL w  B iałym 
stoku S tan isław  M ieńkowski, kierow nik 
W ydziału Społeczno-Ekonomicznego 
WK SD w  Białym stoku W itold Ro
gowski, przedstaw iciel wojewody łom 

żyńskiego Józef G órski, P rokurato r 
W ojewódzki w  B iałym stoku M arek Ło
chowski, P ro k u ra to r W ojewódzki w 
Suw ałkach, prezes Zarządu O kręgu 
Z PP  w Suw ałkach Je rzy  Szym anik 
i naczelnik W ydziału P roku ra tu ry  Wo
jewódzkiej w  Łomży Zdzisław  Szczeb- 
lewski. Z ram ienia Naczelnej Rady 
Adwokackiej obecny był prezes Wyż
szej Komisji D yscyplinarnej adw. T a
deusz Sarnowski.

O brady otworzył dziekan WRA w 
Białym stoku adw. Ireneusz Boliński, 
w itając delegatów  i zaproszonych gości. 
N astępnie zebrani m inutą ciszy uczcili 
pam ięć zm arłych w okresie ostatniego 
W alnego Zgrom adzenia kolegów: adw. 
S tanisław a Sipowicza z A ugustow a 
i adw. Ja n a  M aciejczyka z Białego
stoku.

Delegaci dokonali z kolei wyboru 
przewodniczącego Zgrom adzenia w oso
bie adw. S tanisław a Krasowskiego.

Sprawozdanie z działalności Rady 
złożył dziekan WRA adw. Ireneusz 
Boliński, poruszając w swym  w ystą
pieniu spraw y polityki kadrow ej i roz
mieszczenia adw okatów  Izby w aspek
cie nowych w arunków , jakie powstały 
po reform ie adm inistracji sądow 
nictwa. Ze względu na trudności n a 
tu ry  kadrow ej w zakresie rozmieszcze
nia dziekan zaproponował, aby nowo 
w ybrana Rada przystąpiła do opraco
w ania perspektywicznego planu roz
mieszczenia adwokatów . Mówca omó
w ił również zagadnienie w szechstron
nego w spółdziałania Rady z czynnika
mi społecznymi i politycznymi, a także 
spraw ę jakości pracy adw okatów  oraz 
spraw y ekonomiczne i lokalowe zespo
łów adwokackich. Na zakończenie dzie
kan podziękował przedstawicielom  
władz za współdziałanie i współpracę
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z Radą Adwokacką stw ierdzając jed 
nocześnie, że w spółpraca ta  i pomoc 
udzielana przez czynniki polityczne 
i społeczne pozwoliła na rozwiązanie 
wielu problem ów  Izby. Dziekan podzię
kował również w szystkim  kolegom a d 
w okatom  za ich aktyw ny udział w 
pracach samorządowych i w  działa l
ności społeczno-poli tycznej.

Po kolejnych w ystąpieniach skarbni
ka R ady adw . S tan isław a Kostki 
i przewodniczącego Kom isji Rew izyj
nej adw . Feliksa Sołtana, rozwinęła 
się dyskusja.

Z abierając głos w  ram ach dyskusji, 
prezes Sądu W ojewódzkiego w  Bia
łym stoku M arian Koniecko — z upo
w ażnienia M inistra Sprawiedliwości 
oraz P rokurato rów  W ojewódzkich i S ą
dów W ojewódzkich w  Łomży i S u 
w ałkach, a także w  im ieniu w łasnym  
— życzył zebranym  owocnych obrad. 
Prezes Koniecko zwrócił w swym w y
stąpieniu uwagę n a  szereg zagadnień 
związanych z praw idłow ym  funkcjo
nowaniem  wszystkich trzech w spół
czynników w ym iaru  sprawiedliwości 
oraz zasygnalizow ał będące w  przygo
tow aniu pew ne p ro jek ty  dotyczące 
zm iany przepisów  k.p.c., k tóre m ają 
na celu uspraw nien ie i przyspieszenie 
postępow ania cywilnego. Podkreślił 
także z uznaniem  duży w ysiłek Rady 
A dw okackiej zm ierzający do podnosze
nia kw alifikacji zawodowych i św ia
domości politycznej w szystkich człon
ków Izby. Na zakończenie mówca 
stw ierdził, że w spółpraca między trze
m a pionam i, tj. sądem, p ro k u ra tu rą  
i adw okaturą, uk łada się pomyślnie.

Adw. Tadeusz Sarnow ski, p rzedsta
wiciel Naczelnej Rady A dwokackiej, 
stw ierdził w  swym w ystąpieniu, że 
spośród w ielu  zagadnień jednym  z n a j
w ażniejszych problem ów  w  działalnoś
ci Rady A dw okackiej je s t polityka 
kadrow a, k tó ra  zw iązana jest z p ra 
w idłową obsługą społeczeństwa. Obec
ne zm iany w struk tu rze  tery torialnej 
k ra ju  spowodowały pew ne trudności 
w te j polityce. P ow stała  m ianowicie

sytuacja tego rodzaju, że liczba spraw  
sądowych w  byłych m iastach w oje- 
wódzkich zm alała, natom iast w  nowych 
takich m iastach znacznie wzrosła. W y
m aga to, rzecz jasna, odpow iednich 
przesunięć w  rozmieszczeniu adw oka
tów. P roblem y te  jednak  nie mogą 
być rozw iązane natychm iast, potrzeba 
na to czasu i dokładnej analizy za 
gadnienia. Naczelna Rada A dw okacka, 
do k tórej odwołuje się w ielu kolegów 
adw okatów  od decyzji rady w ojew ódz
kiej odm aw iającej w pisu na listę w y
branego przez nich zespołu, dochodzi 
do przekonania, że wojewódzkie rad y  
adw okackie najlepiej są zorientow ane 
w sytuacji kadrow ej na danym  te re 
nie. Dlatego też zm iany decyzji rad  
wojewódzkich w  tym  względzie doko
nane przez NRA zachodzą jedynie w  
bardzo sporadycznych w ypadkach. 
D rugim  w ażnym  problem em  w  pracy  
Rady jest, zdaniem  mówcy, poziom 
pracy zawodowej i postaw y etycznej 
adw okata. Zadaniem  organów sam orzą
dowych je st nie tylko karan ie za  p rze
w inienia dyscyplinarne, ale także za
pobieganie tym  ujem nym  zjaw iskom  
przez kształtow anie w łaściwej postaw y 
etycznej adw okata. Mówca poruszył 
także spraw ę nowej taksy  oraz spraw ę 
kosztów utrzym ania sam orządu adw o
kackiego. S tw ierdził między innym i, 
że Naczelna Rada Adwokacka w  sp ra 
w ie nowej taksy adwokackiej rep rezen
tu je  identyczne stanowisko jak  środo
w isko adw okatury  białostockiej. S p ra 
w a ta  jest w  tej chw ili przedm iotem  
uzgodnień z M inisterstw em  Spraw ied
liwości. Na zakończenie swego w y
stąpienia przedstaw iciel Naczelnej R a
dy A dw okackiej życzył przyszłej R a
dzie W ojewódzkiej owocnej pracy.

Ponadto  głos w  dyskusji zabierali: 
adw. W ładysław  S y c h, adw. B ro
nisław  D a n i s z e w s k i ,  adw. Jerzy  
K o r s a k ,  adw. M aria B r z e s k a ,  
adw. Zenon M ł y ń c z y k ,  ad-w. Ry
szard K o z e r a ,  adw. S tan isław a 
K o w a l e w s k a ,  adw. M ieczysław 
P  i a ś c i k, adw. Rom uald S t  a n  k i e-
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w i c z  i adw. W iktor B i a ł o s z e w -  
s k i. G łów nym i tem atam i podnoszo
nym i przez tych kolegów były proble
m y rozm ieszczenia adwokatów  na te 
ren ie Izby, zagadnienia praw idłow ej 
w spółpracy adw okatury  z sądem i p ro 
k u ra tu rą , a także spraw y należytej 
działalności organów samorządowych. 
Podnoszono rów nież palącą koniecz
ność w ydania nowej taksy. Wiele 
m iejsca poświęcono w dyskusji uchw a
lonem u już na ubiegłorocznym Zgro
m adzeniu funduszow i em erytalnem u, 
a to w  zw iązku z pew nym i problem a
mi, jak ie  się w yłoniły po włączeniu do 
Izby białostockiej zespołów w Giżycku 
i Piszu.

Jako  rep rezen tan t grupy aplikantów  
Izby białostockiej zabrał głos apl. adw. 
W itold N e u m a n .  Podziękował on 
ustępującej Radzie za zainteresow anie 
się problem am i aplikanckim i, a w  
szczególności podkreślił pomoc, jakiej 
udzielał aplikantom  adw. J. Bołoz, k ie
row nik  szkolenia, oraz wszyscy w y
kładow cy i patroni.

Po przeprow adzeniu wyborów w 
sk ład  Rady A dw okackiej w ybrani zo
stali: adw. P io tr W iszniewski z Zespo
łu Adw okackiego w  Ełku, adw. Józef 
Baszkiewicz z Zespołu Adwokackiego 
N r 2 w  Białym stoku, adw. Ireneusz 
Boliński z Zespołu Nr 2 w  B iałym sto
ku, adw. S tan isław  K ostka z Zespołu 
N r 2 w  Białym stoku, adw. M arian Bo
łoz z Zespołu N r 2 w  Białym stoku, 
adw . S tan isław  K rasow ski z Zespołu 
w  Łomży, adw. W iktor Polak z Zespo
łu w  Łomży i adw. Zdzisław M acie
jew ski z Zespołu N r 1 w  Białym stoku.

Do Kom isji D yscyplinarnej w ybrani 
zostali następujący  koledzy adwokaci: 
M ieczysław Piaścik, M arian Gosk, S ta 
nisław  Domińczak, A lbin K irejczyk, 
W iktor Białoszewski, W itold Lendzion, 
Jerzy  Dubiel, P io tr Kuźma, Jerzy  P le- 
jewski, Leon K araczun i M arian Kond
racki, natom iast do Komisji Rew izyj
nej — koledzy adwokaci: Feliks Soł- 
tan, A ndrzej M irecki i M aria Brzeska.

Na zakończenie obrad przewodniczą

cy Komisji W nioskowej adw. Bronisław  
Daniszewski odczytał p ro jek t uchw ały 
Wyborczego Zgrom adzenia Delegatów  
Białostockiej Izby Adwokackiej. W 
uchw ale tej Zgrom adzenie Delegatów 
postanow iło zobowiązać przyszłą Radę 
A dw okacką do opracowania perspek
tywicznego planu rozmieszczenia a d 
wokatów , opracowania nowego p ro g ra
m u doskonalenia zawodowego, w ystą
pienia do NRA o przyspieszenie prac 
nad now elizacją przepisów o w ynagro
dzeniu adwokatów , zwrócenia się do 
Naczelnej Rady o obniżenie w kładu  
z konta 34-a na W ojewódzką Radę 
A dw okacką do 20°, # uzyskiw anych 
wpływów, zwiększenia opieki socjalnej 
(w szczególności nad em erytam i i re n 
cistami), opracowania program u osz
czędnościowego i w ygospodarow ania re 
zerw  finansow ych w ram ach kosztów 
Rady i zespołów. Ponadto w uchw ale tej 
zwrócono się do w szystkich członków 
Izby o szersze włączenie się do prac 
społecznych, w szczególności w  ram ach 
ZPP, a także o w szechstronne św iad
czenie usług praw nych dla ludności 
nie tylko w zakresie procesowym, ale 
również we wszystkich innych w ypad
kach stosowania prawa.

U chw ała powyższa została przyjęta 
przez zebranych jednogłośnie.

*

W dniu 7 czerw ca 1976 r. odbyło 
się pierw sze p lenarne posiedzenie no
wo w ybranej Rady Adwokackiej oraz 
K om isji D yscyplinarnej.

Członkowie K om isji D yscyplinarnej 
w yłonili spośród siebie prezesa w 
osobie adw. M. P iaścika i wiceprezesa 
w osobie M. Kondrackiego.

Na zebraniu Rady dokonano wybo
ru  członków do pełnienia poszczegól
nych funkcji. W w yniku tego Woje
wódzka Rada Adwokacka ukonsty
tuow ała się następująco: dziekan Ra
dy — adw. Ireneusz Boliński. wice
dziekan — adw. S tanisław  Krasowski, 
sekretarz — adw. Józef Baszkiewicz,
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skarbnik — adw. S tanisław  Kostka, 
rzecznik dyscyplinarny — adw. Zdzi
sław M aciejewski, prezes KD — adw. 
Mieczysław Piaścik, członkowie R a 

dy — adw. adw. M arian Bołoz, W iktor 
Polak i P io tr W iszniewski.

adw. Jerzy Korsak

I z b a  b y d g o s k a

W dniu 22 m aja 1976 r. odbyło się 
zwyczajne Zgrom adzenie Delegatów 
Izby Adwokackiej w Bydgoszczy.

Na 73 upraw nionych delegatów 
obecnych było 62.

Po referacie sprawozdawczym dzie
kana Rady M ałeckiego odbyła się dys
kusja, w której wzięło udział 6 dysku
tantów . Tem atem  były takie zagadnie
nia, jak  urzędówki, spadek obrotów, 
em erytury  itp.

W Zgrom adzeniu udział wzięli przed
stawiciele: M inisterstw a S praw iedli
wości, KW PZPR, prezesa Sądu W o
jewódzkiego, P ro k u ra tu ry  W ojewódz

kiej, stronnictw  politycznych. Naczelną 
Radę Adwokacką reprezentow ał w ice
prezes adw. dr Z. Krzem iński.

Uchwalono budżet. Udzielono abso
lu torium  ustępującej Radzie.

W w yniku dokonanych w yborów  do 
nowych w ładz weszli: adw. F raniszek 
Wysocki — dziekan, adw. Zygm unt 
M atecki — wicedziekan, adw. Edm und 
Raszeja — sekretarz, adw. Andrzej 
M ontowski — skarbnik  i rzecznik dys
cyplinarny, adw. Józef E ichstaedt — 
członek Rady i adw. Zdzisław  K ucz
m a — członek Rady.

I z b a  g d a ń s k a

W dniu 22 m aja 1976 r. odbyło się 
Zgrom adzenie Delegatów Izby z udzia
łem prezesa NRA dra  Z. Czeszejki, 
przedstaw iciela M inistra Spraw ied li
wości i Sądu W ojewódzkiego M. T u 
szyńskiej, k ierow nika W ydziału A dm i
nistracyjnego KW PZPR w  G dańsku 
tow. P resia oraz przedstaw icieli te re 
nowych organów  m agistratury  sądowej 
i prokuratury .

Na 136 upraw nionych delegatów 
uczestniczyło w  Zgrom adzeniu 122 ad 
wokatów.

We w stępie do dyskusji dziekan R a
dy adw. B. A ugustyniak przedstaw ił 
bieżące problem y Izby, ustosunkow u
jąc się m.in. krytycznie do niektórych 
głosów i stanow isk kw estionujących 
regulam inow e określenie w ieku przy 
w ykonyw aniu zawodu adw okata, ocenił 
krytycznie stosunek w ładz lokalowych 
do potrzeb zespołów Trójm iasta, 
w spom niał też o negatyw nych odczu
ciach środow iska związanych z niezno-

welizowaniem  opłat za czynności zes
połów.

W ożywionej, nie pozbawionej 
ostrych akcentów  polem icznych dys
kusji wiele uwagi poświęcono przede 
wszystkim  spraw ie przechodzenia a d 
w okatów  — ze względu na w iek — 
na em eryturę lub rentę. W nioski n ie
których dyskutantów  o zgłoszenie 
postu latu  uchylenia regulam inu upadły 
ogromną większością, uchw alono n a
tom iast szereg postu latów  związanych 
z nowelizacją u.o u.a. Ponadto  p o ru 
szone zostały spraw y: opłat w  sp ra 
w ach karnych jako czynnika ogran i
czającego praw o do obrony, opłat za 
czynności zespołów, podatku od w yna
grodzeń, świadczeń na FSK  itp.

W w ystąpieniach oficjalnych gości 
działalność Rady Adwokackiej w  G dań
sku spotkała się z pozytyw ną oce
ną.

W głosowaniu, przy 106 w ażnych 
oddanych głosach, zostali w ybran i


